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 اجلة الدولية لاتصال ااجتماعي

 شروط النشر

كمة متخصصة ي دراسات اإعام وااتصال   اجلة الدولية لاتصال ااجتماعي هي لة أكادمية دولية 
ة، م لد واحد ي الس زائر معدل   ثاث أعداد حيث يصدر كل 4وزع على والدراسات ااجتماعية تصدر ي ا

جزها الباحثون ي ميدان علوم اإعام ميع  البحوث اأصيلة الي ي  أشهر عدد واحد و هتم هذ اجلة 

ها ااهتمام ببحوث علم ااجتماع ااتصال  وااتصال مع امتداد ااهتمام مختلف اميادين البحثية خاصة م
 وغرها من العلو م اجاورة .

اول من خاها إتاحة الفرصة للباحثن وطاب امعرفة، ي اجاات العلمية  ر العلمي ما هو إا وسيلة  ان هذا ام
ميع. ةامختلفة بغي فع على ا شوراهم ما يعود بال  ااستفادة من م

اثضع عملية نشر    للشروط وامعاير التالية : اأ
ليزية. - اث باللغات التالية: العربية و الفرنسية واإ شر اجلة اأ  ت
ريرية وأخرى - ضع للتحكيم العلمي  علمية.  تشرف على اجلة هيئتان: هيئة  وكل البحوث الي تصل إ اجلة 

ظر ي صاحية نشر ااعمال من عدمها.  السري من قبل متخصصن ي اجال،هم صاحية ال

دة . والقيمة العلمية  صحابأعلى  - شر احرام الشروط التالية : اأصالة ، التوثيق ، ا البحوث الي ترسل لل
 وامعرفية وسامة اللغة ودقتها

هجية امطلوبة الباحثن بالشروطضرورة تقيد  -  . العلمية وام

شورا   - ، و أا يكون البحث م ث سابق قد م نشر لة  ب أا يكون البحث مستا من  شر ي  أو مرسا  لل
 أخرى.

ص اماحق 25ب أا تتجاوز عدد صفحات البحث على ) - داول وامراجع أما فيما  ( صفحة ما ي ذلك ا
شر فهي لغرض التحكيم.  واستمارات البحث فيتم وضعها بعد قائمة امراجع، اماحق وااستمارات ا ت

 عدم ذكر أسم الباحث وا اإشارة إليه ي مضمون البحث، وذلك لسرية عملية التحكيم امادة العلمية. ب -

ط  - اسوب  ط  Traditional Arabicب أن تكتب البحوث باللغة العربية على ا أما  15حجم ا
ب ط  البحوث باللغات اأج ط   - Times New Romanية فتكتب   .14حجم ا

ليزية مع   100ب كتابة ملخص للبحث ي حدود  - كلمة مع ترمة املخص بإحدى اللغتن إما  الفرنسية أو اا
 وضع الكلمات امفتاحية أسفل املخص.

-  :  تبعث امقاات عن طريق الريد االكروي التا

- journalsocialcommunication@gmail.com 

-  : وان التا  أو الع

ميد بن باديس مستغام  زائر –اجلة الدولية لاتصال ااجتماعي ، كلية العلوم ااجتماعية ، جامعة عبد ا  ا

زائر /اهاتف:  -ص.ب مستغام  +213.45.42.11.29ا

 

https://www.google.dz/url?sa=t&rct=j&q=&esrc=s&source=web&cd=1&cad=rja&uact=8&ved=0CBsQFjAAahUKEwjFocHnze3IAhUBuhoKHbZ3DXw&url=https%3A%2F%2Fwww.microsoft.com%2Ftypography%2Ffonts%2Ffamily.aspx%3FFID%3D264&usg=AFQjCNFo4FFgJhzkWKvTywb6auO8IBX96w&sig2=UsCWuDQcMfSTuUnV8BbY5Q&bvm=bv.106379543,d.d24


 

 

 التحرير كلمـة 

موعة من الباحثن  ديد للمجلة الدولية اتصال ااجتماعي يقدم  ث   دكتورا  ثية  أوراقي هذا العدد  ا ها   م
لف  تتحدث  عن التعرض لإعام الرقمي من خال تقدم مدخل مفاهيمي للمصطلح مع إبراز أهم  فايزة 

ال الصحافة اإلكر  وع من اإعام ي  ونية و شبكات التواصل اإجتماعي ، باإضافة إ التعرض استخدامات هذا ال
ة  تشر ا  طي ال اإعام اإتصال و  الباحثة  ااستاذة من جامعة  قس ديثة ي  تزداد أمية اإنرنت أهم البحوث ا
حصر أمية اإنر  وع استعمااها، وازدياد عدد امستخدمن ها، وا ت ال تبادل على امستوى الدو مع ت نت ي 

.  امعلومات، فهي تؤدي اليوم أدوارا  سياسية واجتماعية واقتصادية وعلمية وثقافية بالغة التأثر ي اأنساق ااجتماعية
زائر  إن  ال ااعام و ااتصال هو ضرورة ويقدم  د بعزيز من جامعة ا ديثة ي  ولوجيا ا من بن أهم ما أفرزته التك

ديث عن امرسل اوز تلك ال فصلن ي العملية اإتصاليه ليرز ا صرين م ائية التقليدية " مرسل " و " متلقي" كع ث
تلفا للقائم  ولوجيات من تفاعلية فورية بن اأفراد ، كما أعطت مفهوما  امتلقي  ي آن واحد بفضل ما وفرته تلك التك

دد  د مال  شاوش  تعتر دراسات اإعام و ااتصال ي معظمها دراسات غربية بااتصال من حيث الدور و امعاير و
تلف اختافا جذريا عن السياق ااجتماعي العري ،ما خلف إشكاا  يث نشأت ضمن سياق اجتماعي معن إذ 

حاول تأويليا ي استخدام مصطلحات حقل اإعام و ااتصال ي الدراسات العربية و من خال هذ الورقة البحثية  س
وث اخرى ي هذا اجلد الثاي  رير امصطلح  ي الدراسات ااعامية باللغة العربية.و إبراز تلك العوائق الي حالت دون 

ا ي هذا العدد   صص ي اجال  امعلن ي خطها البحثي اجدد شكري لكل امسامن  مع تسعى اجلة  ان تتميز و
 وفريق العمل .

 مة د العربي بوعما
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Editor-in-chief word 

 

The International Journal of Social Communication, issued by the laboratory of  

media and communication studies , is concerned with  theoretical and empirical 

research, and seeks to provide new approaches to the phenomena of communication 

and media from innovative perspective , based on deep and consolidate critical 

thinking which aims to question the current concepts and empirical trends, and which 

try through analytical methods and scientific inquiry to interpret and understand the 

relationship between the indicators of the phenomena of new media and 

communication and to dissect their manifestations, both in the Arab and Islamic 

world  and in the global context. 

The journal gives special attention to research that focuses on social, civilizational 

and value-based variables, and which intends to approach the psychological and 

social behavior of social agents and their complex relationship to society in general. 

The Ninth Issue comes to interpret the intellectual and philosophical trajectory of the 

journal and its research orientation; hence it includes multiple epistemological and 

empirical studies that attempt to highlight the relationship between the phenomenon 

of media and communication and the emerging social and technical changes. 

Conclusively, the journal seeks, through this issue, to achieve epistemological 

integration by presenting the field research experiences and new theoretical 

frameworks in the field of media and communication studies, without being 

indifferent to its renewed cultural and civilizational trajectories, which take into 

account the local cultural dimension and benefits from the human scientific 

experience. 

 

D. Larbi Bouamama       

 

 

 

 

 



Conditions of Submission and Instructions for Authors 

 

The International Journal of Social Communication is an international quarterly 

academic journal specialized in media and communication studies and the field of 

social sciences, published in Algeria with the rate of one volume per year, distributed 

into 4 issues. The Journal is concerned with original and innovative studies carried 

out by researchers in the field of media and communication studies, as well as 

various related fields of research, including the sociology of communication. 

This scientific platform is an initiative that intends to provide opportunities for 

researchers in the different branches of humanities and social sciences, in order to 

capitalize on their academic efforts for the common benefit of all. 

The publication process is subject to the following conditions and criteria:  

- The journal publishes researches in the following languages: Arabic, French and 

English. 

- The Journal is supervised by two boards: an editorial board and a scientific board. 

All the submitted papers are subject to secret peer-reviewed scientific arbitration by 

qualified specialists in the field, who will determine academic papers suitability for 

publication.  

- The researchers who submit their papers must respect the following conditions: 

authenticity, documentation,novelty, scientific value, knowledge, linguistic 

correctness, style and accuracy. 

- The researchers must respect the required scientific and methodological conditions. 

-The research should not be taken from a previous research that has been published, 

and also should not be published or submitted to be published in another journal. 

- The number of research pages should not exceed (25) pages, including tables and 

references. As for the appendices and questionnaires forms, they should be placed 

after the list of references. Appendices and questionnaires forms will be reserved for 

the sake of evaluation and will not be published. 

- The name of the researcher should not be mentioned nor indicated in the content of 

the research, for the confidentiality of the peer review evaluation process. 



- Papers in Arabic should be written with a computer in Traditional Arabic font, 

font size 15, and papers in foreign languages should be written in Times New 

Roman font, font size 14. 

- A research summary should be written (100 words or fewer), in addition to a 

translation of the summary in one of the two languages: French or English, with the 

keywords placed below the summary. 

- Papers should be sent to the following e-mail:  

journalsocialcommunication@gmail.com 

- Orthe following address: 

International Journal of Social Communication, Faculty of Social Sciences, Abdel 

Hamid Ibn Badis University of Mostaganem – Algeria, Postbox Mostaganem- 

Algeria 27000                     Phone number: +213 045421129 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

mailto:journalsocialcommunication@gmail.com


 

 

 

 

 

 

 

 


